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Title: Tasbīh Rings  

Question: 

What is the ruling of Tasbīḥ rings? Are they permissible and would we apply the same 
ruling to them as a normal ring? 

Answer: 

In the Name of Allah, the Most Gracious, the Most Merciful. 

As-salāmu ‘alaykum wa-raḥmatullāhi wa-barakātuh. 

Dhikr (remembering Allah) is an essential part of a believer’s life. It allows them to 
remember their master in all states, whether by physically saying the name of Allah or by 
having belief that Allah is with them at all times. Allah mentions in the Quran: 

  بُولُقُلْٱ ُّنئِمَطْتَ َِّ@ٱ رِكْذِبِ لاَأَ ۗ َِّ@ٱ رِكْذِبِ مُُ;ولُـُق ُّنئِمَطْتَوَ ا۟ونُمَاءَ نَيذَِّلٱ
Indeed, with the remembrance of Allah the hearts find peace (13:28) 

The mufassīrūn have written that this means that they remember Allah, His promises and 
blessings upon them and ponder over His signs.1 Therefore, we should have a set time 
for the remembrance of Allah the Almighty and have a daily target of Qur’ān recitation 
and tasbīḥāt (this should include istighfār and durūd). If we cannot take time out, then we 
should integrate our remembrance into other actions, (for example, a person can do 
dhikr whilst driving or whilst waiting for public transport). Another method of integrating 
zikr is by reading litanies (awrād) such as Al-Ḥizb al-Aʿẓam and Dala’il al-Khayrāt. 

It is permissible for a person to wear a tasbīh ring (as shown below) provided it is made 
from a non-precious material. In regard to a male wearing a tasbīḥ ring made of metal, 
then only silver is permitted, provided that the weight of the silver does not exceed 4.37 

 
 دهامج لاقو ةداتق هلاق ؛مهتنسلN الله ركذب ماودلا ىلع م1ولق نئمطت مهو يأ لاح )نئمطت(ـف الله ديحوتب سنأتستو نكست يأ الله رِكْذِبِ م1ُُولُـُق ُّنئِمَطْتَوَ 1
 .هئاضقو هماقتناو هلِدْعَ ركذب لجَوْـَت امك هماعنإو هلضف ركذب نئمطت وأ هسمY فللحY سابع نبا .هدعوب لتاقم .هرمN ةنييع نب نايفس لاقو نآرقلY هيرغو
 ةيرصب نع هتردق لامك نوفرعيف هتnآ نولمأتيو الله نوركذي يأ الله ركذب ليقو
 )ةلاسرلا ةسسؤم .ط ٦٥ص/١٢ج بيطرقلل نآرقلا ماكحلأ عمالجا( 
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grams. In regard to a female wearing a tasbīḥ ring made of metal, then gold and silver are 
both permitted, irrespective of the weight. See the image below of a metal tasbīḥ ring: 

 

Discussion:  

What is a ring?  

The jurists have defined a ring as the following: 

Jewellery that is put on the fingers for the purpose of beautification.2 

The types of rings: 

There are two types of rings: 

1) That which is considered a ring in Sharīʿah: Those rings that are made from 
precious metals and stones.3 

 
  عبصلأل يلح وهو تمالخا سبل زا�ا نمو 2
 )ةيملاسلإا نوؤشلاو فاقولأا ةرازو .ط ٢١ص/١١ج ةيتيوكلا ةيهقفلا ةعوسولما(
 
  ةيمركلا راجحلأا وأ تايندعلما غوصم نم هب نيزتي ام وهو يللحا عجم ةغل يللحا فيرعتلا 3
 )ةيملاسلإا نوؤشلاو فاقولأا ةرازو .ط ١٠٩ص/١٨ج ةيتيوكلا ةيهقفلا ةعوسولما(
 

ةنيزلل سبلي ام ىلعو  بيأ ثيدح في دارلماو هب متيخ ام ىلع قلطي تمالخا نL سراقلا يلعو ظفالحا مهنع ىكح امك ءاملعلا ضعب هنع باجأو 
ءاوس هيف هيرغو ناطلسلاف ةنيزلل ذختي ام امأو  ناطلسلا لاإ هسبلي لا هب متيخ يذلا تمالخا نأ دارلماو طقف لولأا وه ةنايحر   
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This may be of 4 types: 

1. Purely silver:  
Ruling: permitted for males (as long as it is less than 1 mithqāl/4.37 grams)4 
and females irrespective of weight.  

2. Purely gold 
Ruling: permitted for females only, irrespective of weight.5 

3. Purely made from any other metals or precious stones 

 
يشتارك مولعلا راد ةبتكم ٧٩ص ٤ج مهللما حتف ةلمكت  

لاجرلل ةضفلا يرغ ةيللحا نم  ءيشب لاو ديدلحاو بهذلs متختن نأ انبجعي لا   
رداونلا راد ٧٢٧ص دملمح رvلآا  

What this means is that in Sharīʿah, a ring is a form of beautification (zīnah) upon the fingers and is achieved 
through metals and precious stones. If the beautification is being achieved through other means, it will not 
be considered in the same ruling as a ring, though it may fall under some ruling due to it achieving the 
purpose of a ring, which is beautification (zīnah). 

 
  اعيجم ءاسنلاو لاجرلل هوركمف رفصلاو ديدلحاو رجلحاك ةضفلا يرغب متختلاو هنود وأ لاقثلما ردق ةضفلY متختيو4
 )ةيملعلا بتكلا راد .ط ١٦ص/٥ج يوضرلا طيلمحا(
 
  ةضفلا نم فيسلا ةيلحو ،ةقطنلماو مهردلا ردق تمالخا لاإ ةضفلاو بهذلY يلحتلا لاجرلل زويح لا
 )رداونلا راد .ط ٣١٣ص/٢ج يسدقلا يوالحا(
 

 G ما< F ٣٧٤ ما< ٤ A ر@ا $ ں>ا< ہد;> ; : ل9 8ا را6 ( 5 4 23 01 ل.ا -,ا +ا ( ى'& % $ د!

:H 4  

)Jا بLط  ٤٦٠ص:١٥ج لزا. WXY
Z
[\]
Z
 )b̀cdد à_و2 

 
  اهَئَِ¬لإِِ ٌّلحِ تيَِّمأُ رِوكُذُ ىلَعَ مٌارَحَ بَهََّذلاوَ رَيرِلحَا َّنإِ مََّلسَوَ هِيْلَعَُ َّ§ا ىَّلصَ هلوقل )ةضفلاو بهذلY يلحتلا ءاسنلل زويجو( :]الله هحمر يرودقلا[ لاق 5 
 )يموقلا جاهنلما راد .ط ٣٠٧ص/٨ج عطقلأل يرودقلا رصتمخ حرش(
 
 اهث¬لإ لح تيمأ روكذ ىلع مارح ريرلحاو بهذلا لاق صلى الله عليه وسلم بينلا نأ يور الم كلذو )ةصاخ ءاسنلل بهذلا لاإ ةضفلا ىوس ابمو ديدلحY متتخ هركي( :لاق
 )جارسلا راد .ط ٥٤١ص/٨ج يواحطلا رصتمخ حرش(
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Ruling: impermissible for both.6 The tasbīḥ ring below is made from 
aluminium and would be impermissible to wear: 

 

4. Alloys 
Ruling: the ruling will be based on the dominant material. E.g. if gold is 
dominant in red gold, it will be in the ruling of gold and if copper is the 
dominant material, it will be in the ruling of copper. 7  (the image below 
shows a zinc alloy tasbīh ring) 

 
  بهذ رامسم هيف لعيجو رجلحا نم رّفلY سN لاو رفصلاو ديدلحY اذكو بشي هل لاقي يذلا رجلحY متختلا مرحو ةضفلY لاإ متختي لاو 6
 )ةيملعلا بتكلا راد .ط ٤٥١ص/٣ج لمكلأا ةنازخ(
 
  بشي هل لاقيُ يذلا رِجَلحYَْو مارح صاصرلاو رِفُّْصلاو ديدلحY متختلا
 )ةيملعلا بتكلا راد .ط ٣٢٨ص ةيجارسلا ىواتفلا(
 
  ثيدلحا نم انيور الم رانلا لهأ يز هنلأ اًعيجم ءاسنلاو لاجرلل هوركمف ،رفصلاو ساحنلاو ديدلحا نم ةضفلاو بهذلا ىوس ابم متختلا امأو
 )ةيملعلا بتكلا راد .ط ٥٢٥ص/٦ج عئانصلا عئادب(
 
  اهمونحو رفُّصلاو ديدلحY متختلا هركيو
 )رداونلا راد .ط ٣١٣ص/٢ج يسدقلا يوالحا(
 
 متختلا امأ لاجرلا ىلع مارح كلذ هبشأ امو هبشلاو رفصلاو ديدلحاو بهذلY متختلا نأ ىضتقي هرهاظب ظفللا اذه ةضفلY لاإ متختي لا "يرغصلا عمالجا" فىو
Yءاملعلا ةماع بهذم لاجرلا ىلع هتمرحف بهذل  
 )نارقلا ةرادإ .ط ٤٨ص/١١ج نياهبرلا طيلمحا(
 
 لاضافتم اهسنبج تْعَيب اذإف( :هيف هماتمو هرصتمخ في يّرِودُقُلا ظفل اضيأ اذهو )يرِنَِ¬َّدلاوَ مِهِارََّدلا مِكْحُ فيِ اسَيْلَـَف ؛ شغِلا امَهِيْلَعَ بُلِاغَلا نَاكَ نْإِوَ( هلوق 7
 تناك بلاغلا وه ساحُّنلا وِأَ رُفُّْصلا نَاك اذإف بلاغلا وه سُاحُّنلا وأ رُفُّْصلا نَاك ام مهدنع قُوُّتَّسلاو لاقف قَوُّتَّسلا عَوَّنلا اذه ىَّسمَ َّيخِرْكَلا َّنأَ ملعإ )زاج
  ساحُّنلا وأ رفُّْصلا مكحُ في
 )ءايضلا راد .ط ٥١٩ص/١٠ج نايبلا ةياغ(

http://www.islamicknowledge.co.uk/
mailto:info@islamicknowledge.co.uk


  
 
 

 
 

IslamicKnowledge, Blackburn, United Kingdom 
Madrasah Number: +447575405251 | www.islamicknowledge.co.uk | 

info@islamicknowledge.co.uk  

 

2) That which is not considered a ring in Sharīʿah: those rings that are not made from 
precious metals and stones. 

   

This may be of two types: 

1. That which is used with the intention of beautification or imitation 
Example: a person is wearing a ring for the intention of increasing their dhikr, 

however, they are actively matching the colour of the tasbīḥ with 
their clothes so that it looks more beautiful. 

Ruling: permissible for women, but better for males to avoid as it is now 
resembling that which is considered a ring in Sharīʿah.8 If there is a 

 
 
 یک ےنوس ےس رپوا یٹوگنا یک ےنوس ٹریک ٩ رگا ہجو ںیاب ےہ بلاغ تاھد یرسود روا بولغم انوس ںیم ٹریک ٩ ہتبلا

 أےئہاچ اننہپ ںیہن رھپ وت وہ یتگل حرط یک تاھد یرسود رگا روا اگوہ زئاج ھننہپ اک سا وت وہ یتوہ مولعم حرط
 زرشلبپ مزمز ٢۵٠و Xج ایرکز مولعلا راد یواتف
 
 ےہ رپ فرع رادم اک تنیز 8
 زرشلبپ مزمز ٢X۵و Xج ایرکز مولعلا راد یواتف
 
 ثم اهيف ملاكلا عم ةديدع تnاور دورول ديدلحY متختلا ثم ملاك يرغ نم اهيف تnاورلا ةحصل مارح بهذلY يلحتلاف ةتوافتم اهيرغو ديدلحاو بهذلا ةهارك
 ةضفلY لاإ متختي لا هيرغو "أطولما" فيو انبجعي لا "رÖلآا" في الله هحمر دممح لاق اذلو ملاك هيف دحاو قيرط نم هيف صنلا دورول )brass( هبشلY متختلا
 هل هبنتيلف يمرحتلY لكلا في اوحرصو هنم اوظلغأف نورخأتلما امأو ةهاركلا لاو يمرحتلا قلطي لمو بتارلما لك لمشيل
 نآرقلا ةرادإ ٣٢٥ص ١٧ج ننسلا ءلاعإ
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dual intention, consideration will be given to which intention is 
stronger.9 

2. That which is not used with the intention of beautification or imitation 
Example: a person is wearing a ring simply for the intention of increasing 

their dhikr, and no other intention. 
Ruling: permissible for both women and men.10 

 
9There are numerous masā’il wherein the stronger intention is considered in the Ḥana$ madhhab. A simple 
example would include travelling to a place within the mīqāt and then intending to travel for ʿ Umrah and whether 
one in such a scenario would have to wear the iḥrām at the mīqāt or not. 
 

  ةجاحلل طيلخا هتماخ وأ هعبصإ في لجرلا طبري نN سN لاو 10
 )بتكلا هلاع .ط ٤٧٨ص يرغصلا عمالجا(
 
 وهو ،هب سN لاف رٍجَبحَ سيل هَُّنإِ :ليقو :نياتسهقُلا لاق )برغلما في امك ،أطخ هكيرتحو ،هينÖ نِوكُسُو هِلَِّوأ حتفو ميلما وأ ءافلا وأ ءابلY بِشْيَلا زاوج :هلوق(
  ةصلالخا في امك حصلأا
 )ملاسلا راد .ط ٤٠٠ص/٢١ج راتلمحا در(
 
 مَتُخَّتلا قَلَطأ مهضُعبو ،رِجَلحَا لقَثِ هل سيل ذإ رجبح سيل هَّنلأو ،كرابم هَّنإف قِيقعَلY اومتتخ لاقو قِيقِعَب مَتَتخََ مُلاَّسلاو ةلاَّصلا هِيلع هَُّنلأ هب سN لا هنأ حصلأاو
  جِاجزُو رٍولبو بٍشْيَـَب
 )ملاسلا راد .ط ٤٠٠ص/٢١ج  راتلمحا در(

 
Note: some scholars have stated that the impermissible materials used to make a ring, besides 
silver for males and silver and gold for females, is any material which is used to make an idol, 
particularly iron and brass, or it resembles silver (hence, our stipulation of metal in our fatwā). 
Any material not used to make idols is permissible. 
 

 في نادجوت لا ناتلعلا نßاهو مانصلأا هنم ذختي امم رفصلاو رانلا لهأ سابل نم ديدلحا نN لولعم رفصلاو ديدلحY متختلا نم عنالما صنلا نأ ماقلما قيقتحو
 وأ يقيقلحا نود فياضلإا رصقلا ىلع دممح ملاك في رصقلا لحم بيج اذه ىلعو بابحلأا ضعب لاق...ا1 متختلا عنيم لاف رهاولجا نم اهميرغو بشيلاو قيقعلا
 نم دسبج متختي لا هنأ هملاك نىعمو ةضفلا سنج نم يه تيلا ةقرطتلما داسجلأا يه )ةضفلا لاإ( هملاك في هنم نىثتسلما نكلو يقيقح هيف رصقلا نإ لاقي
 ةلعلا كاترشلا رفصلY اهقالحإ نكيم ةداع مانصلأا هنم ذختت تيلا راجحلأا معن اهيرغو توقايلاو بشيلاو قيقعلا في لخدي لاف ةضفلY لاإ ةقرطتلما داسجلأا
 ةضفلا نىثتسا ملسو هيلع الله ىلص بينلا نأ ىرت لاأ ةداع مانصلأا اهنم ذختت لا اãلأ اهيرغو بشيلاو قيقعلا لمشي ثيبح راجحلأل هميمعت حصي لا نكلو
  ناخ يضاقو يسخرسلا ماملإا عم يدنع قلحاف ةداع مانصلأا اهنم ذختت لا اãأ اهنيعب ةلعلا هذله ةقرطتلما داسجلأا نم اãوكل ساحنلا سنج نم اãوك عم
 نآرقلا ةرادإ ٣٢٣ص ١٧ج ننسلا ءلاعإ
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In summary, as long as the intention of the ring-wearer is not solely beautification 
then a ring will be permissible to wear.11 However if the intention of beautification 
becomes dominant (for example, a person color-codes his ring to his clothing), 
then it will be better to avoid as it is now resembling what the Sharīʿah considers 
to be a ring. 

It should be noted that although it is permissible to wear that which is considered a ring 
in Sharīʿah, it is better to avoid when there is no benefit in doing so.12 As for that which is 
not considered a ring in Sharīʿah, then it is actually preferred to wear it when there is a 
Sharʿī benefit in doing so, e.g., it is allowing one to perform more dhikr.13 

Conclusion: 

 
 لاو ،ةَِّماعلا لُوقَ وه امك زاوجلل رايتخا وهف .ذُخæُ هبو ،هيرغل زاجف ،ءاوس متلخاو ةِنيزِّلا ةِجاح في هُيرُغو متلخا لىإ ةجالحاو ةنيزلل سُبَلْـَي نَاطلسلا َّنلأو 11
  رَّبدتف ،َّرمَ دقف طقفَ ةِنَيزِّلا دِصقَلِ امّأو ،متلخاو ةِنيزِّلا دِصقلِ هُرَكيُ لا هَُّنأَ :هاضتقمو .مهفاف ،ةٍجاح يذ يرِغَل لىوْأَ هُكَرَـَت َّنأَ فيانيُ
 )ملاسلا راد .ط ٤٠٨ص/٢١ج :راتلمحا در(
 
  لضفأ كترلا ةجالحا مدع دنعو هونحو يضاقلاو ناطلسلاك ]تمالخا[ لىإ جاتيح نلم ةضفلY متختلا نسي انمإو12
 )ليعاسمإ ةبتكم .ط ١٢٩٥ص/٣ج ناخيضاقلل يرغصلا عماج حرش(
 
  بهذلاو رفصلاو ديدلحاو رجلحY متختلا مرحو متختلا كرت يضاقلاو ناطلسلا يرغل لضفلأاو
 )ةيملعلا بتكلا راد .ط ١ص/٧ج قئاقلحا ينيبت(
 
  مهفاف ةٍجاح يذ يرِغَل لىوْأَ هُكَرَـَت َّنأَ فيانيُ لاو
 )ملاسلا راد .ط ٤٠٨ص/٢١ج راتلمحا در(
 
  ةجاحلل طيلخا هتماخ وأ هعبصإ في لجرلا طبري نN سN لاو 13
  )بتكلا هلاع .ط ٤٧٨ص يرغصلا عمالجا(
 
 دقو اثبع هنوكل هركي انمإ هرك ول هنلأو ،كلذب هباحصأ ضعب رمأ ملسو هيلع الله ىلص بينلا نلأ ؛ةجاحللو ظفحلل هتماخو هعبصإ ىلع طيلخا طبرب سN لاو
 ىلع دامتعلاا كرت وهو عضاوتلا نم برض هيف ام عم نايسنلا نم دعبأو ركذلا لىإ برقأ نوكيف ملسلما قوقح ةياعر في ديكأتلا وهو ةدئاف برض هب قلعت

  هظفح
 )ةيملعلا بتكلا راد .ط ٢١ص/٥ج يوضرلا طيلمحا(
 
  هيلإ بودنم رمأ هنأو نايسنلا عفدو يركذتلY ملسلما ةجاح ءاضق ىلع ةناعتسا هيف نلأ ؛ةجاحلل تمالخا وأ عبصلأا في طيلخا طبرب سN لاو
 )ةيملعلا بتكلا راد .ط ٥٠٤ص/٦ج عئانصلا عئادب(
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In conclusion, generally wearing a tasbīḥ ring is permissible as the aforementioned 
definition of rings indicates that a Sharʿī ring is made from precious materials and is used 
for beautification. Since the majority of tasbīh rings are manufactured from plastic, they 
do not fall under the category of precious materials, making them permissible to wear 
according to Sharīʿah. In fact, it is preferred for one to wear a tasbīḥ ring if it allows them 
to do more dhikr, for example, a conventional tasbīḥ may not allow one to easily do dhikr 
whilst driving while a tasbīḥ ring would. However, if the tasbīḥ ring is made from metal or if 
it is worn solely for beautification, (e.g. colour coding a plastic tasbīḥ ring to one’s 
clothing), then the rulings mentioned above will apply. 

And Allah Ta’āla Knows Best 
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